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Møte: Arbeidsutvalget  
Møtested: Bølerlia 2  

Møtetid: torsdag 01. desember 2011 kl. 18.30     
Sekretariat: Therese Kloumann Lundstedt, tlf. 23 43 85 89  
 
 
Møteleder: Kristin Sandaker (A) 

 
Tilstede: Kristin Sandaker (A) 

Liv Thorstensen (A) 
Hanne Eldby (SV) møtte for Pål Einar Røch Johansen (A) 
Ole Richenberg (H) 
Ann Carnarius Elseth (Frp) møtte for Tommy Skjervold (Frp) 
Britt Inglingstad (V), observatør 

  
Forfall: Pål Einar Røch Johansen (A) 

Tommy Skjervold (Frp) 
  
Fra administrasjonen 
møtte: 

Tove Stien, bydelsdirektør 
Håkon Kleven, avd.sjef plan og økonomi 

  
Møtesekretær: Therese Kloumann Lundstedt 
 
Opprop 
 
Åpen halvtime 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 27 /11  Godkjenning av innkalling og sakskart................................................................... 0 
Sak 28 /11  Godkjenning av AU-protokoll fra møte 10.10.2011............................................... 0 
Sak 29 /11  Informasjon fra administrasjonen ........................................................................... 0 
Sak 30 /11  Høring - Om klagenemnder i henhold til endring i helselovgivningen .................. 0 
Sak 31 /11  KS Folkevalgtprogram 2011-2015.......................................................................... 2 
Sak 32 /11  Oversikt over saker til behandling i møterekke 8/11 .............................................. 2 
 
Eventuelt 
En sak til eventuelt 
 



Sak 27 /11  Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Innkalling og sakskart godkjent. 
 
I tråd med Reglement for bydelene, § 2-3, kan en representant fra hver av de partigrupper som 
ikke blir innvalgt, møte som observatør i AU. Med bakgrunn i dette vil Hanne Eldby (SV) 
stille som observatør i AU-møtene. 
 

 Sak 28 /11  Godkjenning av AU-protokoll fra møte 10.10.2011 
 
Da det var nytt AU ble AU-protokollen tatt til orientering, ikke godkjent. 
 

 Sak 29 /11  Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør Tove Stien, informerte om at det nå er ansatt ny avdelingssjef rehabilitering og 
omsorg, etter Solveig Nyhamar. Han heter Jatinder Sharma og har sist vært ansatt i Bydel 
Grünerløkka. 
 
Avd.sjef plan og økonomi, Håkon Kleven, orienterte om brannen som oppsto i Oppsalveien 
26 D lørdag morgen. Bydelen har et bokollektiv innen psykiatri i samme blokk. Beboerne er 
midlertidig flyttet til Harry Fetts vei, men vil flytte tilbake til bokollektivet fredag 02.12.2011. 
 

 Sak 30 /11  Høring - Om klagenemnder i henhold til endring i 
helselovgivningen 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Det tilrås at ordningen med lokal klagenemnd opphører. 
 
A og SV v/Kristin Sandaker (A) hadde følgende forslag til høringsuttalelse og vedtak 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg i bydel Østensjø har i møte 1.12. 2011 behandlet brev fra 
byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester av 4.11.2011 som gjaldt høring om 
klagenemnder og bydelsdirektørens saksframstilling og forslag til vedtak i samme sak. 
 
Arbeidsutvalget legger stor vekt på at bydelsutvalgets innsyn og kontroll med omfanget av og 
kvaliteten på bydelens tjenester til innbyggerne blir styrket. Det er et viktig demokratisk 
prinsipp at personer som vil klage på et vedtak i bydelsadministrasjonen om en tjeneste 
bydelen skal yte, har mulighet til å få sin klage behandlet av en nemnd som er valgt for å 
ivareta innbyggernes interesser.  Det er etter arbeidsutvalgets mening en forutsetning for å 
opprettholde tillitsforholdet som bør herske mellom innbyggerne og bydelens politikere. Det 
er politikerne i bydelsutvalget som på vegne av innbyggerne er ansvarlige for forvaltningen av 
de penger som bydelen har til disposisjon. Disse pengene er for en stor del skatter og avgifter 
innbetalt av bydelens innbyggere.  

I en tid der det er mye snakk om ”politikerforakt” og manglende interesse for politikk, særlig 
kommunepolitikk, mener arbeidsutvalget at det ikke er en akseptabel løsning bare å la 
klagesaker avgjøres administrativt av ansatte i et statlig organ som Fylkesmannen.  
En klagenemnd vil gi folkevalgte politikere et langt bedre innsyn og kontroll med de tjenester 
som bydelen skal yte enn bare å basere seg på rapporteringsrutiner med aggregerte data på et 
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overordnet nivå.  Det er nok å vise til den mangelfulle kunnskap bydelens politikere hadde 
fått om forholdene i hjemmesykepleien, før eksterne konsulenter gjennomførte undersøkelser 
som ga grunnlag for betydelige innsparinger. 
 
Arbeidsutvalget mener det må være fullt mulig å sikre at klagesaker behandles raskt i 
klagenemnd slik at det ikke blir noen unødig forsinkelse. I de tilfelle der klageren får medhold 
vil saken bli behandlet raskere enn ved direkte oversending til Fylkesmannen. Problemene 
som er nevnt i brevet fra byrådsavdelingen med taushetsplikt, er det selvfølgelig mulig å finne 
gode løsninger på. Det er en rekke organer og utvalg som behandler like eller mer følsomme 
data enn en klagenemnd vil gjøre, der medlemmene er underlagt taushetsplikt. 
 
Til argumentet om at avvikling av klagenemnder vil være effektiviserende og 
ressursbesparende, vil arbeidsutvalget påpeke at demokratisk kontroll kan kreve noe mer 
ressurser. Men på sikt er demokratisk kontroll en forutsetning for den tillit innbyggerne må ha 
til politiske organer som er nødvendig for et godt samfunn og en høy samfunnsøkonomisk 
effektvitet. 
 
Arbeidsutvalget i bydel Østensjø har derfor truffet følgende vedtak: 
”Klagenemndene videreføres som fast ordning for alle tjenestene hjemlet i helse- og 
omsorgsloven.” 
 
Votering 
A og SVs forslag til vedtak ble satt opp mot bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tre stemte for A og SVs forslag til vedtak (A og SV), to stemte for bydelsdirektørens forslag 
til vedtak (H og Frp). 
 
Vedtak 
Bydelsutvalgets arbeidsutvalg i bydel Østensjø har i møte 1.12. 2011 behandlet brev fra 
byrådsavdeling for eldre og sosiale tjenester av 4.11.2011 som gjaldt høring om 
klagenemnder og bydelsdirektørens saksframstilling og forslag til vedtak i samme sak. 
 
Arbeidsutvalget legger stor vekt på at bydelsutvalgets innsyn og kontroll med omfanget av og 
kvaliteten på bydelens tjenester til innbyggerne blir styrket. Det er et viktig demokratisk 
prinsipp at personer som vil klage på et vedtak i bydelsadministrasjonen om en tjeneste 
bydelen skal yte, har mulighet til å få sin klage behandlet av en nemnd som er valgt for å 
ivareta innbyggernes interesser.  Det er etter arbeidsutvalgets mening en forutsetning for å 
opprettholde tillitsforholdet som bør herske mellom innbyggerne og bydelens politikere. Det 
er politikerne i bydelsutvalget som på vegne av innbyggerne er ansvarlige for forvaltningen av 
de penger som bydelen har til disposisjon. Disse pengene er for en stor del skatter og avgifter 
innbetalt av bydelens innbyggere.  

I en tid der det er mye snakk om ”politikerforakt” og manglende interesse for politikk, særlig 
kommunepolitikk, mener arbeidsutvalget at det ikke er en akseptabel løsning bare å la 
klagesaker avgjøres administrativt av ansatte i et statlig organ som Fylkesmannen.  
En klagenemnd vil gi folkevalgte politikere et langt bedre innsyn og kontroll med de tjenester 
som bydelen skal yte enn bare å basere seg på rapporteringsrutiner med aggregerte data på et 
overordnet nivå.  Det er nok å vise til den mangelfulle kunnskap bydelens politikere hadde 
fått om forholdene i hjemmesykepleien, før eksterne konsulenter gjennomførte undersøkelser 
som ga grunnlag for betydelige innsparinger. 
 
Arbeidsutvalget mener det må være fullt mulig å sikre at klagesaker behandles raskt i 
klagenemnd slik at det ikke blir noen unødig forsinkelse. I de tilfelle der klageren får medhold 



vil saken bli behandlet raskere enn ved direkte oversending til Fylkesmannen. Problemene 
som er nevnt i brevet fra byrådsavdelingen med taushetsplikt, er det selvfølgelig mulig å finne 
gode løsninger på. Det er en rekke organer og utvalg som behandler like eller mer følsomme 
data enn en klagenemnd vil gjøre, der medlemmene er underlagt taushetsplikt. 
 
Til argumentet om at avvikling av klagenemnder vil være effektiviserende og 
ressursbesparende, vil arbeidsutvalget påpeke at demokratisk kontroll kan kreve noe mer 
ressurser. Men på sikt er demokratisk kontroll en forutsetning for den tillit innbyggerne må ha 
til politiske organer som er nødvendig for et godt samfunn og en høy samfunnsøkonomisk 
effektvitet. 
 
Arbeidsutvalget i bydel Østensjø har derfor truffet følgende vedtak: 
”Klagenemndene videreføres som fast ordning for alle tjenestene hjemlet i helse- og 
omsorgsloven.” 
 

 Sak 31 /11  KS Folkevalgtprogram 2011-2015 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

- Bydel Østensjø ønsker å benytte begge prosessveilederne i opplæringsprogrammet for 
de folkevalgte 2011-2015. 

- Opplæringen av de folkevalgte i Bydel Østensjø vil foregå over fire kvelder. 
 
Votering  
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

- Bydel Østensjø ønsker å benytte begge prosessveilederne i opplæringsprogrammet for 
de folkevalgte 2011-2015. 

- Opplæringen av de folkevalgte i Bydel Østensjø vil foregå over fire kvelder. 
 

 Sak 32 /11  Oversikt over saker til behandling i møterekke 8/11 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Oversikt over saker til behandling i møterekke 8/11 ble tatt til orientering. 
 
Britt Inglingstad (V) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak 
Sak ”Innstilling av representanter til sykehjemmenes driftsstyrer” utsettes. 
 
Votering 
Det ble votert over forslaget til vedtak fra Britt Inglingstad (V). 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Oversikt over saker til behandling i møterekke 8/11 ble gjennomgått og tatt til orientering 
med følgende endring: sak ”Innstilling av representanter til sykehjemmenes driftsstyrer” 
utsettes. 
Eventuelt 
Britt Inglingstad (V) tok opp fordelingen mht. representasjon i driftsstyrer og utvalg. 
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Bydel Østensjø, 06.12.2011 
 
 
Kristin Sandaker (A)      Therese Kloumann Lundstedt 
BU-leder       BU-sekretær 
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